


Тетяна Медіна: Ми щороку обговорювали ОП, ви мали можливість зробили зауваження та
внести пропозиції.

Яремчук: НАЗЯВО влаштовує зустрічі під час акредитації. Це зустрічі із студентами,
викладачами, керівництвом університету. Зрозуміло, що на зустріч з студентами
викладачі не приходять, але спілкування відбувається у довільній формі. Все це буде в
онлайн формі. Експерти будуть задавати різноманітні питання: як ви вчитесь, які
методи, наскільки задоволені рівнем навчання. А також буде мова про систему
вибіркових дисциплін. Згідно закону про вищу освіту мінімум 25% навчального часу
мають бути вибіркові дисципліни. Кожний рік це 60 кредитів, тобто, один рік з
чотирьох це лише вибіркові дисципліни. Закон фіксує, що мінімум 25%, але процедура
вибору не прописана у законі, а визначається кожним закладом. У нас в університеті є
Положення. Там зазначено, що кожна ОП має перелік дисциплін.
У нас на ОП ми пропонує обирати дисципліни з двох каталогів. Це
загальноуніверситетський, дехто з вас вже обирав. Другий каталог - це умовно
кафедральний список. В ньому предмети, які читають ми та викладачі інших кафедр.
Але у загальноуніверситетському списку дисциплін з різних напрямків, а ми
пропонуємо більш професійного спрямування, які поглиблюють знання.
Ми на даний момент маємо 21 ВД по 3 кредити. В кожний навчальний рік, окрім 1
курсу, ви обираєте одну дисципліну з загальноуніверситетського, а три – з нашого
кафедрального. Обираєте навесні, щоб мати цей предмет в наступному семестрі. На
сайті є силабуси дисциплін, ви можете х ними ознайомитись. Якщо записалось мінімум
10 людей, ми слухаєте її. Якщо менше10 людей, тоді ви обираєте іншу дисципліну. Як
свідчить практика, десь 40% дисциплін з загальноуніверситетського списку не обирає
ніхто, але в наступний рік їх можуть обрати.
18 дисциплін з нашого кафедрального списку за весь період навчання. З кафедрального
списку ви не можете обрати індивідуально, адже у нас не великі групи, ми не можемо
запустити групу, якщо предмет обрали 2-3 людини. Отже, обирає група. По 4-5
дисциплін на рік з нашого списку ви обираєте, і 1 дисципліну з
загальноуніверситетського. Якщо ми запровадимо лише кафедральний список, ми
позбавимо вас інших предметів з університету. Якщо навпаки, тоді ви не зможете мати
професійні дисципліни.
І ось ми пропонуємо дещо оновити цей підхід. Буває таке, що декілька груп обирають
один предмет. І ми хотіли би почути від вас ваші зауваження щодо цих підходів. Бо у
нас є ідея збільшити дисципліну з загальноуніверситетського каталогу. Щоб було 50/50
з каталогу загальноуніверситетського та кафедрального. Отже, як ви ставитесь до цієї
ідеї? Чи лишити більше професійних дисциплін, чи потрібні лише
загальноуніверситетські предмети?

Тетяна Медіна: Ми не знаємо, які дисципліни ви обираєте. Але в коментарях наших
опитування студенти інколи писали, що якщо група не сформувалась, ви змушені
обирати інші предмети.

Олександр Шелеп: З мого досвіду у мене не виникало проблем. Все, що я обирав, я на них і
попадав. Обрав ті, що пов’язані з бізнес діяльність, економічного спрямування.

Оксана Гнатчук: Вам достатньо професійних дисциплін? Чи збільшити дисципліни з
загальноуніверситетського списку?

ОлександрШелеп: Я думаю, це дуже індивідуально. Кожний бажає вивчати щось різне. Є ті,
хто цікавиться психологією, і іншим більш цікава фізична культура. Тому можливо
варто збільшити загальноуніверситетський обсяг.

Денис Лукавецький: Мені імпонує 50/50.
Сергій Яремчук: Мені здається, що проблем при виборі не було. Отже, питання в тому, чи

згідні обирати більше дисциплін з каталогу університету.
Ельвіра Снігур: Це хороша ідея. Я раніше обирала дві дисципліни з

загальноуніверситетського списку, а мене кидали лише на одну дисципліну.
Катерина Шестакова: Хто з вас стикався з тим, що ви не потрапили на той предмет, який ви

обрали?



Олександр Шелеп: з нашої групи Максим Шестерняк жодного разу не обирав той предмет,
який його цікавив.

Лілія Ривак: Я так само обирала предмети, пов’язані з програмуванням, але жодного разу
туди не попадала.

Сергій Яремчук: Виходить, що загальноуніверситетська система дає вибір, але вона
обмежується лише групою в 10 студентів. А у нас повинна обирати вся група. Тому ми
шукаємо компроміс.

Анна Хотячук: Ви маєте на увазі вибір, коли хтось обирає дві дисципліни, обиратиме одну?
Сергій Яремчук: Йдеться про те, що обирати 3 з кафедрального, а три з університетського.

Аня підняла питання хороше: чи не можна було би обирати або 5 дисциплін
загальноуніверситетських, або 5 кафедральних.

Катерина Шестакова: Не було такого, що замість обраного предмету ви змушені були
обирати щось кардинально протилежне?

Лілія Ривак: Замість розробки дизайну я обрала фізкультуру.
Сергій Яремчук: Хотів би нагадати, що того року була пропозиція змінити викладача

української мови. Її замінили. Які ваші враження і коментарі?
Микита Комар: Я можу сказати за всю групу, що все добре, вона нас цілком влаштовує,

компетентна і приємна.
Тетяна Медіна: Це справді важливе питання. Ми говорили із студентами, яким чином

вирішувати конфліктні ситуації. В ЧНУ є уповноважений з конфліктних ситуацій, ви
можете йому подзвонити, написати, прийти на прийом. У нас є медіаційна служба,
соціально-психологічна лабораторія.

Сергій Яремчук: Власне першою інстанцією є викладачі, а потім вже можна писати
уповноваженого з конфліктів.

Олександр Шелеп: У мене більше питання до 1 курсу: чи змінилось щось там з іноземною
мовою? Бо ми минулого року так само говорили за іноземну. Там були певні труднощі,
а чи 1 курсу імпонує викладач?

Микита Комар: Я не маю з чим порівнювати в моїй групі є скарги на викладача. Вона дуже
прискіпливо щодо запізнень. Був один-єдиний текст з професійного спрямування. А
вивчити 70 слів в тиждень і переказати текст – це забагато.

Злата Євсега: Коли нам давали правила 	�st s�m	l#, не можна вчити інакше, аніж я давала.
Потрібно відповідати лише так, як я давала.

Олександр Шелеп: У мене була ситуація на іспиті, коли мені занизили бал. Я до цього
граматику вчив у репетитора, але я на екзамені розказував це не так, як нам давали у
конспекті, хоча по суті я був правий.

Марія Карвасарська: Я підтримую думку Злати і Саші. Ми здавали іспит цієї зими.
Викладачка більше оцінює присутність і знання, але я працюю, у мене індивідуальний
графік. Від нас хотіли, щоб раз на ва тижні ми з’являлись на пари.

Микита Комар: У мене є що сказати за індивідуальний графік. У нас одна дівчина на
індивідуальному. Мене просили передати, щоб та дівчина з’являлась раз на три тижні.

Марія Шкрибітько: Я хотіла додати за індивідуальне: у викладачки політика така, якщо ви
вчитесь, то вчиться, а якщо ви працюєте, то працюйте, немає якоїсь золотої середини.

Тетяна Медіна: А як ви вважаєте, як часто треба з’являтись на заняття?
Марія Карвасарська: у нас з англійської кожний тиждень була консультація, де ми могли

здавати домашнє завдання.
Олександр Шелеп: Так само і на 2, і на 3 курсу були модульні контрольні роботи з

англійської. Якщо з поважної причини ти не прийшов на неї, немає можливості
переписати модульну. Якщо ми запитуємо, а в чому помилка

Микита Комар: У нас також була перша модульна робота. Прийшли дівчата, яких не було на
парі. Викладачка сказала, що перескладати модульну не мають права. На іспиті просто
ставлять перед фактом, що у вас певна оцінка, без обґрунтувань.

Вікторія Брусєнцова: Я була на школі профорга і у мене була поважна причина, але модульну
я не мала можливості перездати. на модульній, якихось пояснень немає.



Сергій Яремчук: Студенти повинні знати іноземну мову. в тому році я запропонував, чи треба
збільшити кількість годин. Бо вона вивчається в університеті лише три семестри. Я
запропонував запровадити іноземну чотири, п’ять чи сім семестрів. На що тоді
студенти скептично поставились, що з такими викладачами нам краще мати іноземну
три семестри. Це біль нашої шкільної і вищої системи. У школі вивчають іноземну
десять років і не знають її.
Місяць тому комісія в ЧНУ навіть розробила проєкт змін до навчання іноземної мови.
Але як на мене це косметичні моменти.

Денис Лукавецький: Я думаю, треба збільшити лексику з соціального забезпечення.
Олександр Шелеп: У нас був один текст в семестр з соціального забезпечення.
Марія Карвасарська: У нас були підручники, де були вправи з граматики підручник авторки

Барановської. На мій погляд, у неї заїжджена програма.
Сергій Яремчук: Треба робити вступне тестування на рівень, міняти підручники на авторства

іноземних авторів.
Юлія Білоус: Ви говорили про тест на визначення рівня мови. Ми його робили на 1 курсі, а

ми все одно не знаємо, у кого який рівень.
Тетяна Медіна: Дякуємо, що ви прийшли на зустріч.

Зустріч зі здобувачами 06.02.2024 htt	s://�l�	r.��/rk2;4 була присвячена обговоренню
процедури вибору дисциплін з вибіркового блоку. Здобувачами була підтримана ідея
збільшення і оновлення переліку вибіркових дисциплін у кафедральному списку, а також
збільшення можливості вибору дисциплін із загальноуніверситетського каталогу з 3 до
9, тобто 3 дисципліни щорічно, а не 1 як нині.

https://clipr.cc/rk2xB

